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Petra Baštanová

Milí spoluhráči a spoluhráčky,
rok 2021 se nachýlil ke konci a pomalu, ale jistě se překlápí 
do nového roku 2022. Jistě bychom si všichni přáli, abychom 
ho prožili hlavně ve zdraví a při své nejoblíbenější sportovní 
aktivitě. 

Věřím, že i v roce 2021, který mnozí označovali za nepříliš 
povedený, si každý z  nás najde něco pozitivního. Mě 
například vždy zahřeje u  srdce iniciativa vás spoluhráčů, 
tentokrát konkrétně spoluhráčů z  prodejny v  Praze na 
Chodově, kteří se složili kolegovi Karlovi na nové křeslo. 

V tomto čísle Dekáče se můžete těšit na dva velké rozhovory 
se dvěma velkými Francouzi. Jedním z  nich je zástupce 
značky Wedze Sebastien Gasser, který nám osvětlí, jak 
vlastně naše lyže vznikají. Hervé Danilo, donedávna ještě 
country leader Decathlonu Česká republika, nás zase 
provede svou cestou Decathlonem, která rozhodně stojí za 
pozornost. Na konci časopisu vám také přinášíme vítěze 
ocenění Reveal Innovation, takže pokud jste nestihli přímý 
přenos, můžete se s nimi seznámit nyní. A na úvod našeho 
časopisu bych vás tentokrát ráda upozornila na naše hřiště 
komunikace, které se nám všem bude určitě po celý rok 
2022 hodit. 
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Decast

Ahoj modrá rodino, 
s velikou radostí vám po dlouhém 
čekání můžu napsat, že nová sesle 
je konečně doma. Ještě jednou bych 
vám všem chtěl ze srdce poděkovat. 
Jste úžasní a já jsem vaším velkým 
dlužníkem! Sesle je skvělá, je lehká a při 
nakládání do auta ji nemusím rozkládat. 
Teď mi už jen zbývá naplánovat výlet 
do hor, abych pořádně otestoval druhý 
pár kol. 

Karel 

NAŠE HŘIŠTĚ

KOMUNIKACE V DECATHLONU

POTŘEBUJEŠ RYCHLE KONTAKTOVAT 

KOLEGU NEBO NĚCO ZJISTIT?
POTŘEBUJEŠ NAJÍT INFORMACE 

NEBO KONTAKT NA KOLEGU? 
SLEDUJ, CO SE DĚJE  

V DECATHLONU, A SDÍLEJ 

ZKUŠENOSTI S KOLEGY! 

Face to face Intranet Currents

Telefon

Google Hangouts

TIP 1 TIP 2 TIP 3
E-mail si šetři na formální či strategickou komunikaci. 
Pokud je však tvá zpráva delší, napiš ji také raději do 
e-mailu a  v  Google Hangouts na ni jen upozorni. Nikdo 
nečte rád dlouhé romány v chatu. Pomocí tohoto tlačítka 
si navíc můžeš snadno zprávu 
z  chatu přeposlat do pošty, 
takže na ni nezapomeneš.

Odkaz na intranet najdeš také na vitejvdecathlonu.cz 
a kontakty na search.decathlon.com. 

Přidej se do skupiny CZ Decathlon Česká republika, do 
skupiny svého sportu a  prodejny. Jedině tak ti neunikne 
žádná důležitá informace!



BULDOZER V NAŠÍ NABÍDCE

LYŽE CROSS 950+

8 499 Kč
kód: 8586159, 8586173

Zvýšená patka pro
snazší ovladatelnost

Široký střed lyže pro 
skvělou stabilitu na 
tvrdém i mokrém sněhu

Inovace jsou v Decathlonu součástí naší DNA, a to už od samého začátku, od roku 1976.
Univerzální lyže Cross 950+ jsou určeny zkušeným lyžařům, kteří rádi lyžují za jakýchkoliv podmínek. Šířka 83 mm pod botou zajišťuje doko-
nalou stabilitu jak při ranním prašanu, tak na odpoledním rozježděném sněhu. Bočnice po celé délce lyží jsou ideálně přizpůsobeny rychlé jízdě. 
Zvyšují přilnavost a tím pádem i ovladatelnost. Vykrojení 131 mm ve špičce a 110 mm na patce zaručuje větší stabilitu a napomáhá při zahájení 
řezaného oblouku. Jak říká Graham Bell, ambasador značky Wedze: „Lyže Wedze Cross 950+ bych přirovnal k autu s pohonem všech čtyř kol.“
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S rádiusem 14,2 m tato 
lyže preferuje delší oblouk

Rocker ve špičce napomáhá při 
zahájení řezaného oblouku

Dřevěné jádro pro zlepšení zrychlení 
a živosti lyže

Svislé bočnice po celé délce lyže 
zvyšují přilnavost hran a zlepšují 
ovladatelnost

Jirka Kasal, CSL (Country Sport Leader)  
o lyžích řekl:
Lyže Cross 950+ jsou vhodné pro zkušené lyžaře, kteří se nezalek-
nou větší šířky pod patou. I přes větší šířku je lyže velice dobře 
ovladatelná a poskytuje skvělé možnosti pro sportovní pojetí 
jízdy, a to na všech typech sněhu. Rychlou a přesnou jízdu si uži-
jete jak na tvrdém ranním manšestru, tak i na odpolední měkké 
sjezdovce.

URČENÍ
PURE SPIRIT: „Možná až moc rychlé“
„Buldozer“ v naší nabídce. Cross 
950+ oblouky vykrajuje jedna báseň 
a hravě zvládne jakýkoliv sníh: tvrdý, 
měkký, rozježděný, kompaktní, mok-
rý... a sjezdovky brázdí s nebývalou 
lehkostí. Jejich konstrukce je promy-
šlená do posledního detailu a pečlivě 
vybrané materiály byly prvotřídně 
opracovány do posledního milimetru. 
Nic nebylo ponecháno náhodě. Tem-
peramentu a živosti mají tak akorát 
na to, abyste si jízdu užili za každého 
počasí na jakémkoliv sněhu.

RADY PRO SKLADOVÁNÍ
Skladujte na suchém a tmavém mís-
tě.Na konci sezóny: lyže navoskujte, 
ale vosk stáhněte až na začátku další 
sezóny.

KONSTRUKCE
Sendvičová konstrukce, lepené 
lamelované dřevěné jádro, střídající 
smrk (nízká hmotnost) a buk (reakti-
vita). Skelné vlákno a bočnice z ABS. 
Skluznice s vysokou molekulární 
hmotností.

CO JE PROHNUTÍ LYŽE?
Položená lyže se sněhu dotýká ve 
špičce a patce, zatímco prostřední 
část (pod vázáním) je mírně nad-
zvednutá. To je prohnutí lyže (cam-
ber). Čím je prohnutí delší a výraz-
nější, tím je lyže přilnavější a živější. 
Naopak čím je nižší, tím je lyže lépe 
ovladatelná a tolerantnější.

TESTY
Všechny lyže Wedze se testují v terénu. 
Během testů se ověřuje, zda je výrobek 
opravdu uzpůsoben cílovému uživateli 
tak, jak to definoval produktový manažer 
ve specifikaci výrobku. Lyže navrhujeme 
v našem vývojovém centru v Horním 
Savojsku na úpatí hory Mont Blanc. 
Na zdárné realizaci jednotlivých výrobků 
dle stanované specifikace pracují týmy 
inženýrů i techniků.
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Jaké jsou tvé odpovědnosti jakožto obchodního ředitele 
značky Wedze a jak vlastně vypadá tvá každodenní práce?
Jednou z mých hlavních odpovědností je zajistit a vytvářet nějaký 
obrat celkově ve světě, v různých zemích. Dále mám na starost zajis-
tit určitý tržní podíl v každé zemi, kterou mám na starost. Sbírám 
také různé zpětné vazby, abychom mohli neustále zlepšovat kvalitu 
a hodnotu Wedze produktů.

A jak dlouho už pracuješ v Decathlonu?
No už je to velmi dlouhá doba – 20 let.

Dvacet let?!
Ano, na konci tohoto roku to bude 20 let.

Ještě předtím, než byla založena značka Wedze, už 
si Decathlon vyráběl své vlastní lyže pod značkou 
Quechua, pokud se nepletu. Pamatuješ si tyto lyže?
Ano, ano, byl jsem tou dobou vedoucí oddělení, když se 
Quechua stala součástí zimních sportů, a ano, byl to dobrý 
nápad, vyrábět vlastní lyže pod touto značkou.

A jaké byly tyhle lyže? Řekl bych, že byly velmi 
staré, například v porovnání s těmi dnešními, že? 
Ano, dnes bychom řekli, že už to jsou staré lyže, ale byla 
to skvělá první éra vývoje našich lyží.

Můžeš porovnat dřívější lyže, například z roku 
1994, a ty dnešní? Největší rozdíly mezi těmi 
aktuálními a lyžemi 40 let starými?
V 90. letech byly lyže ještě poměrně velké, široké, 
dlouhé, teď jsou mnohem kratší. Hlavní rozdíl je 
v samotném zakřivení. Dnes je jednodušší naučit se 
lyžovat se současnými lyžemi než s rovnými, nebylo 
lehké je řídit.

Vím, že lyže jsou založeny na uživatelových 
preferencích. Jak sledujete požadavky 
uživatelů, aby jim lyže sedly?
To je práce produktového manažera. On má na 
starost sesbírat různé požadavky na lyže a ty pak 
sdílí s projektovým týmem. Všechna specifika 
budoucích lyží a potřeby každého zákazníka 

SEBASTIEN GASSER

Obchodní ředitel Wedze

Jen výjimečně, a obzvlášť v covidových časech, se 
nám podaří promluvit si tváří v tvář s kolegy ze zázemí 
našich značek. Jakmile jsme se dozvěděli, že se k nám 
do Česka chystá obchodní ředitel lyžařské značky 
Wedze Sebastien Gasser, nemohli jsme si tuhle šanci 
nechat ujít. Francouz, který nastoupil do Decathlonu 
už v roce 2001, nám v rozhovoru osvětlil vývoj 
i výrobu našich lyží, spolupráci s technickými partnery 
a například i popsal, jak se na Wedze koukají jeho 
krajané.
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mohou být realizovány, pokud je to důležité 
a dobré i pro trh. Myslím, že není snadné 
vyhovět každému zákazníkovi, ale z globální-
ho hlediska je důležité si uvědomit, že v ČR to 
nebude stejné jako v Číně, Itálii nebo Francii. 
Musíme vyhovět spoustě zákazníků, ale ne 
úplně všem ve stejný čas a na všech místech. 
To je pro Decathlon moc komplikované.

Tomu rozumím. Jak tedy následujete 
nejnovější trendy – děláte nějaké 
průzkumy mezi zákazníky, uživateli, 
experty, abyste věděli, co vyvinout dál? 
Děláte něco takového?
Hmm, snažíme se vždycky najít to nejlepší 
řešení do budoucna. Hledáme a následujeme 
trendy značky, ale popravdě v tuto chvíli 
nemáme v zásobě žádné nové inovace lyží. 
Poslední inovací u lyží bylo právě zakřive-
ní. Je na čase inovovat, ale v tuto chvíli nic 
v hledáčku nemáme. A to nejen my jakožto 
Wedze, ale ani jiné značky. Vím však, že 
v budoucnu by mohly být tzv. „connected“ 
lyže, tedy chytré lyže, které by byly velmi 
vhodné nejen na učení lyžování, ale také na 
užívání a zlepšování jízdy. 

Co přesně myslíš těmi chytrými lyžemi?
Pro mě je při lyžování velmi důležitá zpětná 
vazba. Díky chytrým lyžím, možná, nevím to 
jistě, budete moci analyzovat a sledovat svoje 
obloučky, tlak na lyže atd., a to vše na svém 
mobilu. Možná někdy někdo vynalezne lyže 
se sluchátky, nevím, možná v helmě uvidíte 
svou trajektorii, tu nejlepší trajektorii, nevím 
přesně, ale myslím, že by bylo super, kdyby 
lyžování bylo takto propojeno.

To zní velice zajímavě. Jak dlouho trvá 
vynalézt lyže od nákresu až po lyže, 
které potom vidíme v prodejně?
Záleží na každé lyži, na její složitosti. Také to 

záleží na partnerství s jinými značkami. Ale 
přibližně je to mezi 3 až 5 lety.

To je velmi dlouhý proces!
Ano, to je. Odvíjí se to od každé jednotlivé 
lyže, ale je to dlouhé. Výroba materiálu trvá 
dlouho, vše je to složité. U oblečení je to jiné, 
například u bund je ten čas kratší, stačí rok 
nebo dva.

Po tom, co jste udělali průzkumy a máte 
nějaký obrázek o tom, co zákazníci 
chtějí, myslím, že pak stejně není možné 
všechno realizovat. Jaký má značka 
Wedze k tomuhle přístup, když musíte 
udělat kompromisy, ale stále chcete, aby 
lyže byly zajímavé a dobré pro uživatele? 
Jak jsi řekl, nemůžete vytvořit všechno, 
musíte dělat kompromisy. Tak jaké 
děláte?
Při výrobě a vývoji spolupracujeme s různými 
značkami a někdy máme možnost poskytnout 
jim nějaké informace, ale zároveň ta druhá 
značka nám nějakým způsobem pomáhá 
vyvinout ty lyže a také poskytuje nějaké infor-
mace nám, abychom vytvořili tu nejlepší lyži. 
Je to opravdu partnerství, spolupráce, protože 
aktuálně nemáme možnost vyvinout a vytvo-
řit celou lyži stoprocentně sami. Je to dlouhá 
cesta, snažili jsme se to udělat jednou a nebyl 
to úspěch – není jednoduché vyprojektovat 
celou lyži, a musejí se dělat nějaké kompromisy, 
abychom vyhověli potřebám každého lyžaře. 
Ale víme, že kompromis je určitý závazek. Bez 
nich to však není možné, protože existují různé 
úrovně pro různé lyže. Musíme dělat kom-
promisy, abychom mohli nabídnout lyže pro 
každého.

Děláte nějaké prototypy? A kolik jich 
děláte před nalezením správného řešení?
Ano, děláme mnoho prototypů. Je to pokaždé 

obrovská práce. Vždycky hned po vytvoření 
testujeme, a když to není to, co jsme chtěli, 
něco tam změníme a děláme znova prototyp 
a ten testujeme znovu. Neznám přesně počet 
prototypů. Někdy je to 10, někdy 30, nevím 
přesně – záleží na každé lyži, na její složitosti. 
Někdy je ten první prototyp docela dobrý 
a my jsme sice překvapení, ale taky šťastní, že 
to vyšlo, ale zároveň vždy musí odpovídat naší 
specifikaci.

Zmínil jsi testování. Jak lyže testujete? 
Mluvili jsme o Mountain Store, což je 
vývojové centrum v Alpách. Já tam byl 
a musím říct, že je to úžasné místo. 
Myslím, že tam máte také nějaké 
ledovce – takže testujete lyže také na 
ledovci, kdykoliv potřebujete?
Testujeme hodně. Máme štěstí, protože jsme 
blízko lyžařským střediskům a testuje nejen 
samotná značka Wedze, ale také naši zákaz-
níci. Někdy pozveme naše zákazníky, experty, 
aby nám pomohli a sdělili nám svůj vlastní 
pocit, jaký z té lyže při lyžování mají. Možná 
je tail moc tvrdý a další a další. A potom 
máme pokaždé schůzku, abychom si byli jisti, 
že další prototyp bude dobrý. Ale záleží na 
testujících uživatelích a také na našem samot-
ném pocitu, takže musíme udělat spoustu 
testů, abychom věděli, že ta lyže bude opravdu 
super nejen pro nás, ale i pro naše zákazníky.

Pojďme se nyní podívat na výrobu 
a produkci. S kým spolupracujeme? 
Zmínil jsi nějaká partnerství, můžeš nám 
tedy prozradit konkrétní jména?
Samozřejmě. Hlavním partnerem je značka 
Rossignol a Head. Oni nám pomáhají vyvíjet 
naše lyže a někdy se nám podaří mít stejnou 
lyži, jenom s jiným designem.
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Takže vlastně mít stoprocentně stejnou 
lyži, jen se značkou Wedze.
Ano, je to výjimka. Také to existuje, ale je to 
výjimka.

Jak tato spolupráce funguje? Můžeme 
si vybrat a objednat cokoliv chceme, 
nebo si musíme vybrat z toho, co mají 
a nabízejí?
Záleží, opět. Někdy je to otevřená kniha a mů-
žeme cokoliv, někdy musíme vybrat modely, 
specifické modely, které oni už mají. Takže 
znovu, to záleží.

Ok. Co se týče našich technických 
partnerů, museli podepsat nějaký etický 
kodex? Hraje udržitelnost nějakou 
roli při výběru partnera? Máme nějaká 
kritéria, která vždy před podpisem 
smlouvy kontrolujete?
Udržitelnost je nejen pro Decathlon, ale i pro 
každou jednotlivou značku pod Decathlonem 
velmi důležitá. Zejména pro Wedze. Je to pro-
to, že jsme mezinárodní značka a je pro nás 
důležité, aby každý partner měl stejný smysl, 
stejný dopad. Nevím úplně, jestli pokaždé 
podepisujeme nějakou smlouvu, ale jestli je to 
důležité pro mě? Rozhodně.

Co musí být zkontrolováno před tím, 
než jde lyže do výroby? Myslím že 
bezpečnost je velmi důležitá, co dalšího?
Ano, bezpečnost, to je první věc. Dále je 
velmi důležitý také design výrobku. Jestli je 
v pořádku pro každého zákazníka. A víme, že 
ne pokaždé je to ten případ a ne pokaždé je to 
problém, ale každý zákazník chce a potřebuje 
jiný design, což ovšem pro nás není možné, 

abychom vytvořili jiný design pro každou 
lyži. Ale ten design je důležitý. Proto máme 
designérský tým, který nám pomáhá. Důležitá 
je také udržitelnost lyže. Protože jsme meziná-
rodní značkou a naše zodpovědnost je chránit 
přírodu. Víme, že lyže nejsou stoprocentně 
udržitelné, ale snažíme se to dělat tak, aby 
byly stále víc.

Můžete říct, kolik párů lyží Wedze 
celosvětově prodává?
Lyže nejsou velkou částí Wedze produktů. 
Prodáváme každý rok kolem 100 000 párů 
lyží.

Pojďme se bavit o cenách. Jak je možné, 
že naše lyže jsou většinou třeba o  10 % 
až 20 % levnější než u konkurence? 
Před chvílí jsme mluvili o tom, že 
někdy ta lyže je úplně stejná, jen někdy, 
u některých modelů, ale ty lyže jsou od 
stejného výrobce, tak jak je to možné,  
že jsou levnější?
Smyslem Decathlonu je poskytnout možnost 
sportovat úplně všem. Takže se vždy snažíme 
snížit cenu – ne primárně proto, abychom 
jen konkurovali jiným značkám, ale abychom 
dali tu nejlepší cenu, nejlepší poměr kvalita/
cena, technicita/cena, abychom zpřístupnili 
lyžování za co nejlepší cenu co nejvíce lidem. 
Takže je to možné, protože prodáváme ve 
velkém množství a snažíme se snížit marži. 
Tu potřebujeme, samozřejmě, marže je to, co 
nás živí. Business model Decathlonu stojí už 
od založení v roce 1976 na prodeji velkého 
množství kusů s nižší marží, než má konku-
rence, takže někdy můžeme poskytnout cenu 
nižší než jiné značky.

Jak lidé ve Francii vnímají Wedze?  
Považují ji za levnou značku, nebo jaká 
je koncepce?
Značka Wedze je ve Francii dobře známá a je 
lidmi vnímána velmi dobře. Snažíme se to 
přenést do jiných zemí. Nejsem si jistý, jestli je 
Wedze úplně levná značka. Možná v minulos-
ti byla, ale nyní se mi zdá, že lidé ve Francii 
ji považují za značku s nejlepším poměrem 
kvalita/cena na trhu. Takže proto, já si to 
přesně nepamatuji, možná 5 až 6 let zpátky, 
bylo Wedze ve Francii jinou značkou, než je 
teď. Wedze je v podstatě preferovaná značka 
pro oblečení a doplňky, ale úplně ne pro lyže 
a lyžáky, je to rarita. 

Proč?
Protože značka je pro lidi velmi důležitá 
a dnes nejsme ještě tolik schopni je přesvědčit. 
Nevím, jestli mi rozumíš.

Myslíš jako, že lidé věří spíše starším 
značkám?
Musíme vždycky každý produkt několikrát 
testovat, abychom si byli jisti, že je opravdu 
dobrý a optimální pro zákazníky. A proto 
organizujeme různá testování v různých lyžař-
ských střediscích, s různými zákazníky. Oni si 
řeknou, ok, možná Wedze neznáme, možná 
jo, ale my je prosíme, udělejte si čas, abyste si 
otestovali naše lyže a snowboardy a po tomto 
testu nám můžete dát zpětnou vazbu. A na-
konec ta reakce většinou bývá pozitivní. Lidé 
si řeknou: myslel jsem si, že to není dobrý 
produkt, ale vlastně je. Není to přesně to samé 
pro oblečení a doplňky, protože nepotřebujete 
tolik testovat, můžete si to koupit a vzít si to 
ven a je to.

Co mladší generace – mají jiné preferen-
ce pro lyže a snowboardy? Je tam nějaký 
rozdíl, mezi třeba mými rodiči a mnou?
Ano, určitě. Mezi generacemi jsou rozdíly. 
A jsou tam rozdíly i mezi tebou a mnou. 
Když jsem byl malý, nebylo jednoduché jít 
lyžovat. Žil jsem v Paříži a měl jsem štěstí, že 
jsem mohl každý rok jezdit na lyže. Bylo to 
těžké, všude kolony, ani teď není snadné, když 
přijedete do lyžařského střediska a musíte si 
vše půjčit a koupit skipas atd. My jsme tak 
byli zvyklí a nebyl to problém. Ale pro dnešní 
generaci to problém je, protože tihle mladí ne-
chtějí čekat, nechtějí pokaždé platit atd. Takže 
naše odpovědnost je pomoct mladé generaci, 
aby mohla jezdit do středisek lyžovat a měla to 
jednodušší. Naším cílem je zjednodušit jim to. 
Například hledání skipasu, nejlepší půjčovny 
atd. Takže jsme vyvinuli platformu Decathlon 
Travel, která pomůže mladým najít lyžařské 
resorty a místa podle jejich představ se všemi 
informacemi. Nevím, jestli je to jasné.

Takže ušetřit jim čas s hledáním a ukázat 
jim nejlepší lyžařské resorty a podmínky, 
předpokládám, že ve Francii.
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Ano a zároveň, aby všechny informace 
byly dostupné v mobilu. Přirovnal bych to 
i třeba k Netflixu – nevím, jaká je přesně cena 
předplatného za měsíc, ale není to nijak extra 
drahé. Když jdete do lyžařského střediska, tak 
ta cena je vysoká. Potřebujete si koupit skipas, 
půjčit si lyžáky, lyže atd., takže konečná 
cena je vysoká. Je tedy důležité snížit cenu 
a pomoct tak mladší generaci, aby mohla 
jít lyžovat a bavit se a mít z toho radost. Ale 
nesmíme zapomenout ani na další sporty, 
které lze provozovat, například turistiku, 
sáňkování, zimní turistiku atd. Nejdřív na té 
platformě zadáte, kam byste se chtěli vydat, 
do jakého lyžařského resortu. Rád bych tam 
dal i možnost výběru typu střediska. A nasta-
víte si, jestli tam chcete hlavně modré, nebo 
zelené sjezdovky. Zadáte tam své požadavky 
a možnosti a zobrazí se vám nabídka, ze které 
můžete vybírat. Můžete tam najít let, půjčov-
nu lyží nebo i skipas atd. Platíte pouze jednou 
za celý balíček.

Když mluvíme o mladých lidech, když 
jde o nakupování, udržitelnost je pro nás 
velmi důležitá. V jakém ohledu je možné 
dělat udržitelné lyže? Protože používáte 
hodně materiálu jako ocel, titan apod.
Záleží na typu lyže. Například jsme úspěšně 
vyrobili dětské lyže, které nejsou ještě stopro-
centně udržitelné, ale kolem 95 %. Složení lyže 
je jednoduché a není tam tolik typů materiálu. 
Ideální pro děti na lyžování a trénování. Ale 
i tohle je velmi důležitý bod pro Wedze. Je 
to důležité pro mladou generaci. Víme, že to 
nemůže pořád zůstat stejné. Ale nevím, kdy 
budeme mít více věcí udržitelných. Je to téma, 
na kterém pracujeme. Je to součástí strategie 
a uvidíme, kdy to přijde. 

Můžeš nám říct nějakou vtipnou historku 
z výroby? Na začátku jsi zmínil, že jste 
se pokusili vyrobit jeden model lyže 
úplně sami, ale nevyšlo to. Je to projekt, 
který byl dobrý na papíře, ale selhal?
Ano :). My jsme se před šesti sedmi lety roz-
hodli, že vyvineme udržitelné lyže. A nechtěli 

jsme v nich moc různých komponentů. Na 
začátku to byl senzační nápad. Ale ukázalo se, 
že ve skutečnosti výsledek tak dobrý nebyl. 
My se pak rozhodli zastavit výrobu tohoto 
produktu a přestat ho prodávat. Zpočátku 
testy na sjezdovkách vypadaly uspokojivě, 
design taky. Ale pak na konci se ukázalo, že to 
není vůbec dobré a my to zastavili.

Bylo to kvůli obratu, nebo kvůli recenzím 
od zákazníků?
Oboje :). Proto to nakonec byl špatný nápad. 
Ale vysvětlil jsem, že je těžké vyvinout lyže 
a lyžáky a najít nejlepší řešení, které je dobré 
jak pro zákazníky, tak pro budoucí potřeby 
mladých lidí atd. Je to opravdu těžké a někdy 
zjistíme, že produkt není dobrý, a naše pravidla 
pak stanovují, že výrobu prostě zastavíme a...

... a produkt produkt zlepšíte?
No, ne ani tak zlepšíme – pokud produkt není 
vůbec dobrý, tak výrobu raději zastavíme, než 
abychom se ho snažili vylepšit.

Jedná se o Archtec?
Ano!

No já na nich nikdy nelyžoval, ale viděl 
jsem na prodejně. Myslím, že jsou celé 
z plastu, recyklovatelné a tak.
Ano. Vlastně testy té lyže vyšly dobře, ale ten 
hluk, co vydávaly, byl hrozný, ani ten design 
nebyl tak hezký, a nakonec ani od zákazníků 
nebyla dobrá zpětná vazba.

Pamatuješ si své první lyže?
Ano, pamatuju. Když jsem byl mladý, byly 
to stejné lyže i se zakřivením. Takže pama-
tuju. A taky si pamatuji moje první lyžování. 
Byla to známá značka a lyže byly testovány 
francouzským týmem. Já měl šanci si je tam 
koupit a bylo to pro mě něco neuvěřitelného.

Skoro jako druhé Vánoce, co? Na 
začátku podcastu jsem zmínil, ještě 
v češtině, že se tě zeptám na to, jak vidíš 
nadcházející zimní sezónu. Myslíš si, že 
covid nám zase ukáže červenou?
Nevím, jestli covidová krize omezí lyžování. 
Krize tu je, ovšem lidé nejen v Evropě, ale i po 
celém světě chtějí lyžovat, chtějí do lyžařských 
středisek. Doufáme, že covid nám umožní dál 
lyžovat a nebude zavřeno. Pro mě je sezóna 
nejen o bussinessu, ale i samotném lyžování. 
Uvidíme. Možná mě můžeš kontaktovat za 
pár měsíců a povíme si. Ale teď nezbývá než si 
držet palce, aby to bylo ok.

Jasně, čas ukáže, jestli tato slova byla 
pravda, nebo ne. Já také doufám, že 
tahle sezona bude lepší než minulá. 
Mám rád skialpy, ale letos bych si rád 
zalyžoval i normálně. Sebastiene, díky 
za tvůj čas a měj bezpečnou cestu domů!
Také děkuji a možná se uvidíme na lyžích ve 
Francii!

Autor článku: Jakub Vaníček

Zajímají vás podobné příběhy lidí z Decathlonu? 

Pusťte si náš Decast!

Všechny podcasty najdete na našem blogu blog.decathlon.cz
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JAK VYBRAT
SJEZDOVÉ LYŽE

Lyžování je nejoblíbenějším zimním sportem u nás a pátým nejoblíbenějším sportem vůbec. Každoročně se téměř pětina Čechů 
vydává na hory, ať už na ty tuzemské, nebo do zahraničí, aby si užili sportování na sněhu. K tomu, abyste si lyžování doopravdy 
užili, je zapotřebí vybrat si ty správné lyže. Výběr lyží je složitý proces – závisí nejen na podmínkách a typu lyžování, ale také na 
vaší fyzické zdatnosti, zkušenostech a ambicích. Připravil jsem pro vás článek o tom, jak si vybrat ty správné, které podpoří váš 
lyžařský styl a budou vám dobrým společníkem po celou sezónu. Konkrétně se zaměříme na konstrukci lyže, materiály, šířku 
lyže a prohnutí. Nakonec se ještě podíváme na výběr lyží pro děti. Tak jdeme na to.

Konstrukce lyže
Ještě než na lyži vůbec sáhneme, její jízdní 
vlastnosti vám může dobře napovědět už 
jen pohled na její konstrukci. Každá z těchto 
konstrukcí má své výhody a nevýhody a je tak 
určena pro jinou úroveň lyžování.

Polyuretanová konstrukce – zkráceně PU kon-
strukce – je nejjednodušší konstrukce lyží. Spo-
čívá v tom, že se do formy vloží horní a spodní 
vrstva lyže, skluznice a hrany. Následuje ,,natla-
čení“ speciální polyuretanové pěny, která vyplní 
celý prostor formy. Po zatvrdnutí je lyže hotová. 
Tato konstrukce patří k těm nejzákladnějším, 
a tedy i cenově nejpříznivějším. Takto vyrobená 
lyže bude velice měkká, takže se ideálně hodí 
pro úplné začátečníky a pro děti. 

CAP konstrukce – CAP [kep] je konstrukce, 
kde spojení boků a svrchního materiálu (sko-
řepiny) tvoří takzvaný monokok. Je to jakási 
slupka lyže, do které je následně vloženo jádro 
(pěnové, dřevěné, s výztuhami atd.), spodní 
vrstva a skluznice. Následně jsou všechny tyto 
části pod tlakem slepeny k sobě. Mezi hlavní 
výhody takto vyrobené lyže patří dlouhá 
životnost, lepší přenos sil působící na lyži díky 
monokoku a cena. Doporučil bych ji tedy pro 
začátečníky a mírně pokročilé lyžaře, jelikož 
stále převažuje ovladatelnost nad rychlostí. 

Sidewall – nebo také sendvičová konstrukce – 
je už zajímavější volbou pro zkušenější lyžaře. 
Všechny části lyže, tedy spodní a horní vrstva, 

jádro, skluznice a hrany se vloží do formy 
a pod tlakem a za určité teploty se zapečou. 
Výsledná tuhost lyže je dána použitým tlakem 
a teplotou zapečení. Na první pohled je poznáte 
díky bočnicím (na rozdíl od capu, kde horní 
skelet ,,obtéká“ přes boky lyže až k hranám). 
Mezi hlavní výhody sidewallu patří téměř vždy 
dřevěné jádro (které přidává lyži na tvrdosti) 
a vyztužení za pomoci bočnic. Tyto lyže bych 
určitě nedoporučoval začátečníkům. Učení na 
takovém vybavení by bylo spíše trápením.

Hybridní (kombinovaná) konstrukce – ze 
základních konstrukcí se vyvinuly různé 
další hybridní konstrukce. Asi nejtypičtějším 
zástupcem je konstrukce CAP/Sidewall, kdy 
můžeme bočnici nalézt pouze ve střední části 
lyže. Právě v těchto místech působí na lyži 
největší tlak. Naopak přední a zadní část má 
capovou konstrukci, která je měkčí a přidává 
lyži na ovladatelosti, především při nájezdu do 
oblouku. Takové lyže jsou ideální kombinací 
capových a sidewallových vlastností. 

MATERIÁLY
Vzhledem k tomu, že je téma materiálů na 
výrobu sjezdovek velice rozsáhlé, připravil 
jsem pro vás speciální článek Jak vybrat sjez-
dové lyže – přehled materiálů, kde se můžete 
dočíst, z čeho se vyrábějí jednotlivé části lyží, 
a na základě toho si vybrat ideální materiál. 
Obecně lze říci, že se lyže skládají z jádra, 
výztuh a skluznice.

Nejdůležitější je pro většinu lyžařů jádro, které 
bývá nejčastěji pěnové (PU) nebo dřevěné. 
Zjednodušeně bych doporučil pro začátečníky 
s nízkou a střední hmotností, případně pro 
děti, pěnové jádro. To je velice poddajné a za-
čátky tak budou snazší na učení díky dobré 
,,točivosti“ lyže.

Dřevo pak bude vhodné pro těžší začátečníky, 
případně pokročilé lyžaře, kteří už prkna ovlá-
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dají a nebojí se to trochu více pustit. Právě ve 
vyšších rychlostech je dřevo opravdu dobrým 
spojencem díky lepší podpoře nohy. 

Výztuhy se vyrábějí z nejrůznějších kovů 
a dalších materiálů. Lyže s výztuhami bych 
doporučoval středně pokročilým a zkušeným 
lyžařům. Jejich cílem je vytvrdit lyži tak, aby 
zvládla jízdu po hraně při vysoké rychlosti.

Skluznice je poslední neodmyslitelnou částí 
lyže. Naprostá většina skluznic je vyrobena 
z polyetylenu (PE), ale odlišná už je technolo-
gie výroby. Dvě nejčastější jsou extrudovaná 
a sintrovaná. Extrudovaná je měkčí, levnější 
a běžnější. Sintrovaná skluznice je odolnější 
a rychlejší. Používá se spíše u střední a vyšší 
kategorie lyží.

Šířka středu lyže
Dalším důležitým údajem je šířka lyže v jejím 
nejužším místě, tedy pod botou (respektive 
pod patou). Zde rozlišujeme úzké, střední 
a široké lyže. 

Úzké lyže (do 75 mm) – sportovní lyže určené 
na upravenou či zmrzlou sjezdovku, vhodné 
k rychlému přehranění. Tyto lyže se vyznačují 
velkou točivostí a „nervozitou“, nejsou vhod-
né pro začátečníky ani na přímou jízdu. 

Středně široké lyže (76–85 mm) – univerzální 
lyže s dobrou stabilitou, určené převážně na 
sjezdovku, kde si však snadno poradí s ja-
kýmkoliv terénem, a proto jsou vhodné pro 
všechny typy lyžařů.

Široké lyže (nad 85 mm) – lyže vhodné do 
volného terénu – tzv. freeridové, kde lze využít 
jejich velké plochy k dosažení potřebného 
vztlaku, zejména u extra širokých lyží  
(120–155 mm), určených do hlubokého 
prašanu.

Prohnutí lyže
Camber – Lyže jsou prohlé tak, že když je 
spojíte skluznicemi k sobě, dotýkají se v nej-
širších bodech špiček a patek a po celé délce 
se od sebe odklánějí. Toto prohnutí zajišťuje 
maximální přilnavost a stabilitu lyže v oblou-
ku a využívá se u sportovních lyží – slalomky, 
obřačky a závodní lyže.

Rocker (nebo také full rocker) – přesně 
opačné prohnutí, střed lyže leží na povrchu, 
zatímco špička i patka se mírně zvedají – full 
rocker se využívá zejména u freeridových lyží, 
kde napomáhá ovladatelnosti, nájezdu do 
oblouku a lepšímu vztlaku v prašanu.

Flat (bez prohnutí) – využívá se zejména 
u freestylových lyží, kde je potřeba co největší 
kontakt s povrchem po celé délce skluznice 
pro stabilitu v odrazu i dopadu.

Kombinace Camber/Rocker – nejčastější 
varianta u sjezdových lyží, využitelná jak 
u začátečnických lyží, tak i u lyží pro pokro-
čilé – prohnutí camber po většinu délky lyže 
zajistí přilnavost, zatímco rocker (10 %, 20 %, 
30 %) ve špičce usnadní najíždění do oblouků 
a odpouští nepřesnosti v technice jízdy, 
u allmountain a freeride lyží se můžete setkat 
s double rockerem: 10–30% přizvednutí jak 
špičky, tak i patky lyže pro lepší ovladatelnost 
v terénu či na neupravené sjezdovce.

Jak vybrat správnou délku lyží
Zde bude opět záležet na vašich lyžařských 
preferencích, ale zjednodušeně bychom mohli 
délku volit následovně:

začátečník – lyže kratší o 15 až 20 cm než 
výška postavy – snazší ovladatelnost

pokročilý – lyže kratší o 5 až 15 cm než výška 
postavy – stabilita

zkušený – pokud jste zkušený lyžař, bude dále 
záležet na tom, jestli vyznáváte kratší, nebo 
delší oblouk. V případě krátkého oblouku 
volte lyže kratší o 10 až 20 cm, než je výška 
postavy. Důležitá pro vás bude točivost. Je-li 
vaším cílem dlouhý oblouk, doporučuji lyže 
kratší o 0 až 5 cm, než je výška postavy. Získá-
te tak stabilitu ve vysoké rychlosti.

Na závěr
Výběr lyží je složitý a zdlouhavý proces. Pro ty 
z vás, kteří se cítíte ztracení v takovém množ-
ství údajů a parametrů, mám dobrou zprávu. 
Výrobci většinou lyže dobře a chytře sestavují. 
To znamená, že celá lyže je logicky poskládaná 
a jednotlivé parametry se navzájem doplňují. 
Stačí vám tedy ohlídat si základní parametry 
(konstrukce lyže, materiál jádra a šířka pod 
patou). Ostatní vlastnosti lyží by měly být na 
tyto základní přímo napojené a podporovat je.

Pokud navštívíte skutečně dobrého prodej-
ce, nejen že vám s výběrem lyže poradí na 
základě vašich požadavků na rychlost, úroveň 
i techniku, ale zároveň by vám měl být scho-
pen umožnit i testování lyží zdarma. Vy tak 
nebudete kupovat zajíce v pytli.

Takže ať už má kamarádka freeridy, soused 
obřačky, nebo tchán krotí nejtvrdší slalomky, 
doporučuji vybrat si lyže přesně podle vašich 
fyzických možností a za tím účelem, abyste 
si jízdu mohli co nejvíce užít a netrápili se 
zbytečně. A ano, barva opravdu není to nej-
důležitější kritérium. Přeji úspěšnou lyžařskou 
sezónu a mnoho radosti na svahu!
 

Autor článku: Michal Bodický

Více článků od našich 
expertů na blogu 
Decathlon!
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FITNESS
KEEP ON MOVING NOW!

Svět se neuvěřitelným tempem zrychluje. Na scénu 
přicházejí nové trendy – sporty propojené s aplikacemi, 
péče o sebe a o životní prostředí, hyper urbanizace, 
domácí sportování. Fitness ve všech těchto trendech 
hraje zásadní roli. Ani fitness značky Decathlonu nejsou 
pozadu.

DOMYOS

kardio trénink, 
soft trénink  

a cvičení pro děti

NYAMBA

pilates, 
protahování, 

posilování

CORENGTH

kruhový trénink 
a budování svalů 

KIMJALY

jóga

OUTSHOCK

box a další bojové 
sporty

STAREVER

tanec

Dva hlavní závazky fitness značek z Decathlonu:

Dáváme si 3 roky na to, abychom:

Chceme urychlit proměnu, kterou nastartovaly poslední 
dva roky a přizpůsobit domácí prostředí ke cvičení.  

Domov každého z nás je místo pro fitness.

motivovali  
pomocí aplikací a digitálních nástrojů

zaujali  
díky atraktivnímu a nadčasovému designu

zapojili  
co nejvíce lidí, třeba na základě udržitelnosti, kterou 

se snažíme promítnout do všech našich výrobků – od 
výrobních procesů a materiálů až po recyklaci ramínek

Co nejlepší podchycení generace Y (24–40 let)  
a její motivace k tomu, najít si čas. 

Fitness jsme v Decathlonu dlouhá léta znali především pod značkou 
Domyos. Tato značka Decathlonu spatřila světlo světa roku 1998 
a její název vychází z řeckého slova „myos“, což znamená „sval“. 
Dnes je Domyos jen jednou z podznaček fitness ekosystému, která se 
soustředí na kardio trénink. Domyos se postupně rozdělil i do dalších 
podznaček:

Společně rozhýbáváme svět a všechny, kteří se chtějí starat o své tělo. 
Naše přesvědčení? Pohyb je dobrý nejen pro tělo, ale také pro mysl 
a zdravého ducha. Chceme ze cvičení udělat každodenní činnost 
pro všechny, bez rozdílu věku nebo úrovně. Fitness neslouží jen 
k posilování, ale také k regeneraci či uvolnění.

A MY CHCEME HÝBAT SVĚTEM!
FITNESS NENÍ JEN SPORT,  

JE TO POHYB 

1

2

1

2

3
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Jaké jsou vaše oblíbené 

výrobky na fitness?

Naši sportlídři vybrali tyto: 

Nafukovací boxovací pytel 100

Dámské fitness tílko My Top 100

Eliptický trenažér EL 520 

samonapájecí

TLUMENÍ
Po minimálním nafouknutí vám 
umožní opakované údery a kopy 
bez rizika.

SAMONABÍJECÍ
Není potřeba zásuvky: trenažér je 
napájen pohybem pedálů.

KOUČINK
Počítač obsahuje 6 programů 
a 9 funkcí.

KONEKTIVITA
Počítač lze propojit s aplikacemi, 
např. Kinomap či E-Connected.

VOLNOST POHYBU 
Střih, materiál, design – to vše 
umožňuje pohyb do všech stran.

ODVOD POTU 
Zůstaňte v suchu díky materiálu, 
který je prodyšný a rychleschnoucí.

SNADNÁ MONTÁŽ/DEMONTÁŽ
Snadná a zábavná montáž do 
60 minut!

PLYNULÝ CHOD PEDÁLŮ
9kg zátěžové kolo zajišťuje plynulý 
chod pedálů.

SNADNÁ MONTÁŽ/DEMONTÁŽ
Rychlé nafouknutí pomocí  
pumpičky (není součástí),  
vyfouknutí za 5 vteřin.

UNIVERZÁLNÍ VYUŽITÍ
Délka 120 cm pro trénink úderů 
i kopů.

STABILITA
Stabilní díky základně, kterou 
naplníte vodou či pískem.

SNADNÉ PŘEMÍSTĚNÍ
Rukojeti pod základnou usnadňují 
přemisťování.
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ONDRA KOČVARA

Posilování a vše, co k tomu patří

Moje úžasná cesta Decathlonem začala v roce 2016 pár týdnů po maturitě, 
když jsem se hlásil na pozici sportovního poradce na tehdy úplně novou 
pobočku na Zličíně. Rád bych řekl, že jsem byl ideálním kandidátem, 
který prošel pohovorem na jedničku. Bohužel jsem na pohovoru úplně 
neoplýval tím, co se od Decathloňáka očekává – úsměv a energii jsem 
ten den někde zapomněl. Pozici jsem nakonec získal s odřenýma ušima 
a velmi nízkým očekáváním. 

Začíná nám rok 2022, já jsem stále součástí této skvělé firmy a mám za 
sebou zajímavou kariérní cestu. Kromě několika posledních měsíců 
jsem strávil celou dobu na pražském Zličíně, kde jsem se od sportovní-
ho poradce na oddělení fitness dostal přes sportlídra jednoho ze sportů 
fitness na pozici vedoucího oddělení (ano, čeho jiného než fitness) 
a zároveň národního experta pro bodybuilding. Jak už asi z mé cesty 
vyplývá, mým největším koníčkem je již posledních 7 let posilování 
a vše, co k tomu patří – zdravá strava, cvičení apod. Moje celé dětství 
však patřilo fotbalu, který jsem hrál krásných 13 let. 

Po 5 letech jsem usoudil, že je čas na změnu, a proto jsem se 
rozhodl odbočit ze své cesty prodejnou do back office na pozici 
webmarketera (stále fitness, nebojte). Jde to opět ruku v ruce 
s tím, co mě opravdu baví a to jsou technologie, programování, 
fitness a Decathlon! Díky střední škole zaměřené na IT jsem 
měl pro tuto pozici dobré předpoklady. Momentálně tedy pů-
sobím na pražském Chodově v back office jako webmarketer 
a zároveň národní lídr pro bodybuilding.

V Decathlonu jsou možnosti nekonečné a záleží pouze na 
vás, jaký směr si zvolíte. Důležité je nebát se a jít do toho. 
Na mé cestě můžete vidět, že i ze slabého startu může 
vzniknout zajímavý kariérní příběh, který ještě doufám 
zdaleka nekončí. Je jedno, co děláte, hlavně dělejte,  
co vás baví!

Autor článku: Petra Baštanová
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ONDRA DOPORUČUJE

MUSCLE GAINER
ČOKOLÁDA OVES 1,5 KG

kód: 8601322

699 Kč

POSILOVACÍ KOLEČKO
AB WHEEL
kód: 8660093

229 Kč

MASÁŽNÍ VÁLEČEK
MOBILITY ROLLER SOFT

kód: 8484813

399 Kč

NAKLÁDACÍ ČINKY
SADA 20 KG

kód: 8018574

1 299 Kč

Muscle Gainer čokoláda oves 1,5 kg DOMYOS
Náš nový muscle gainer je zcela odlišný od stejnojmených produktů na trhu.
Skládá se výhradně ze zdravých a kvalitních surovin, což je pro mě priorita při 
výběru doplňků stravy. Dalším benefitem je jeho skvělá chuť!

Recept na rychlý mugcake z mikrovlnky:
60 g muscle gaineru
60 ml vody
½ čajové lžičky kypřicího prášku 

Postup: Do hrnečku přidáme gainer, kypřicí prášek a přilijeme požadované 
množství vody. Promícháme a dáme na 45–60 s do mikrovlnné trouby. Mug cake 
pak můžeme ozdobit banánem a arašídovým máslem.

Posilovací kolečko Ab Wheel CORENGTH
Posilovací kolečko je známá cvičební pomůcka, díky které dokážeme dobře 
procvičit břišní svalstvo. Silný střed těla je základem každého sportovce a měli 
bychom na jeho zlepšování důkladně pracovat. 

Masážní váleček Mobility Roller Soft DOMYOS
Před tréninkem je potřeba se pořádně rozehřát a prokrvit dané svalové partie. 
Použití masážního válce nám pomůže připravit tělo na pozdější zátěž, zlepšit naše 
výkony a také předejít případným svalovým zraněním.

Nakládací činky – sada 20 kg CORENGTH
Chcete procvičit celé tělo téměř kdekoliv? Doma, na chatě, na dovolené? Skladná 
20kg sada vám to umožní. Je jedno, jestli jste začátečník, nebo pokročilý. Díky 
dvěma jednoručním činkám dokážete procvičit všechny svalové partie!
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HERVÉ DANILO

 Když si najdeš to své,  

tak v tom pokračuješ
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Na úvod našich rozhovorů se vždy 
ptáme na Decathlon příběh. Na ten 
tvůj se obzvlášť těším. Jak Hervé 
Danilo, donedávna ještě country leader 
Decathlonu Česká republika, přišel 
k Decathlonu?
Do Decathlonu jsem nastoupil relativně 
pozdě. Bylo mi 26 let a nevěděl jsem ještě, co 
chci v životě dělat. Studoval jsem technický 
obor, hodně jsem jezdil na motorkách, měl 
jsem mnoho dalších zálib. Odešel jsem na 
vojnu, a když jsem se vrátil, začal jsem si dělat 
nástavbu na obchodní škole. V rámci studia 
jsme měli povinnou praxi v nějaké firmě a mě 
žádná z firem, které nabízela škola, moc ne-
zajímala. Byl tam i Auchan, známý obchodní 
dům ve Francii, do jehož obchodní zóny 
tenkrát patřil i Decathlon. Tam taky nabízeli 
stáž, jmenovala se přímo „otevírání nové 
prodejny“. V té době se jednalo o 23. prodejnu 
Decathlonu. Šel jsem tam společně se spolu-
žákem a bylo to překvapivě fajn. Vedl nás ten-
krát regionální manažer z Villeneuve-d‘Ascq 
(kde Decathlon sídlí) a já jsem byl přímo 
fascinovaný, jací skvělí lidé tam pracovali. Měl 
jsem si s nimi tolik co říct: o životě, o sportu, 
o zálibách... Zjistil jsem, že to, co mě k té 
firmě táhne, jsou lidé. Když potom prodejna 
začala nabírat nové kolegy, rozhodli jsme se 
se spolužákem přihlásit. Tenkrát to fungovalo 
tak, že v celém obchodě byli jen dva vedoucí, 
kteří měli pod sebou více oddělení, takže si 
vlastně prodejnu rozdělili napůl. A na pozice 
těchto vedoucích jsme nastoupili my dva. 

Přestěhovali jsme se, pronajali jsme si spolu 
byt. To bylo na jaře 1986. Byli jsme nadšení 
pro věc, stejně jako vy v České republice, 
a pořád jsme pracovali, každý den. Můj 
kamarád neměl řidičák, takže jsem na něj 
stejně vždy čekal, i když ten den měl třeba 
zrovna zavírat prodejnu on. Dá se říct, že jsme 
spolu otevírali a zavírali prodejnu opravdu 
každý den. Mně to ale nevadilo, moc mě to 
bavilo, to spojení sportu a lidí. Za půl roku 
mému kamarádovi nabídli pozici zástupce 

ředitele prodejny v Německu a mě nabídli vést 
největší prodejnu, která byla tenkrát v Eng-
los. Současně mi nabídli menší prodejnu na 
pobřeží, kam mě to lákalo víc, protože miluju 
windsurfing. Rozhodl jsem se však nakonec 
pro Englos, protože to byla první a nejstarší 
prodejna Decathlonu. Michel Leclercq, zakla-
datel Decathlonu, ji otevřel v roce 1976 a já 
ji 10 let nato převzal. Byla to sice už „stará“ 
prodejna, ale i tak se nám dařilo zvyšovat ob-
rat až o 20 %, což byl tenkrát nejlepší výkon. 
Všichni z toho byli nadšení a ptali se mě, co 
bych chtěl dělat dále. Já jsem si pomýšlel na 
obchodního ředitele pro vodní sporty. Ale 
jednou za mnou přišel právě Michel Lec-
lercq, vzal mě na oběd, strávil se mnou celý 
den, vyptával se mě na všechno možné, i na 
můj oblíbený windsurfing... Nakonec přišel 
s tím, že potřebuje někoho, kdo mu pomůže 

vybudovat centrálu. Já nemám moc rád žádná 
ústředí, kde se příliš sedí, já mám raději, když 
jsou lidé v pohybu, a v Decathlonu obzvlášť. 
Nicméně stal se ze mě ředitel první centrály 
ve Villeneuve-d‘Ascq a vlastně nadřízený 
Michela Leclercqa, samotného zakladatele. 

Michel nám tehdy totiž vysvětloval, že 
v Decathlonu je nejdůležitější zákazník, takže 
musíme obrátit klasickou pyramidu vzhůru 
nohama. To znamená, že budou rozhodovat ti, 
kteří jsou nejblíže zákazníkům. „Takže můj šéf 
je tady Hervé Danilo,“ řekl tehdy Michel, a to 
jsem byl ve firmě sotva 4 roky. Všichni, kteří 
tam tenkrát seděli, byli ve firmě minimálně 10 
let a museli si asi říkat, co jsem zač. Někdy to 
bylo legrační. Michel byl „nahoře“ v kanceláři, 
já dole na place v prodejně, a jednou jsem mu 
přišel říct, že nechal rozsvícená světla u auta. 
On zastavil celé jednání, aby mě vyslechl, co 
že jsem mu to důležitého přišel říct. A já mu 
přitom jen chtěl říct, že mu svítí světla. (směje 
se) Tím jen zdůrazňuji, že opravdu vždy dal na 
to, co mám na srdci a co si myslím. 

Jednou onemocněl regionální ředitel mého 
regionu a já jsem ho zastupoval na schůzi, kde 
byli všichni regionální ředitelé. Tenkrát nám 
Michel chtěl oznámit, že urychlíme expanzi 
do dalších zemí. Už jsme otevřeli Španělsko 
a Německo a chystali jsme se na Itálii. Všichni 
ti regionální ředitelé měli obrovský zájem 
Itálii otevřít a ptali se mě proto, zda bych za 
ně nevzal jejich region. Paříž, západní Francie, 
samé lukrativní destinace. Já jsem se však 
držel svého regionu. Navíc jsem měl před 
sebou ještě jeden rozjíždějící se projekt, měl 
jsem mít na starost rozvoj distribuce v Asii. 
Jel jsem tedy do Thajska. Když jsem se vrátil, 
nabídli mi regionálního ředitele pro severní 
Francii, ale já jsem to odmítl. Všichni mě 
považovali za blázna, co jsem si to dovolil, 
že je s mojí kariérou konec. Michel Leclercq 
mě však zastavil a říká mi: „Ano, slyšel jsem 
o tom, že jsi odmítl, ale poslouchej, něco bych 
pro tebe měl: koupil jsem pozemek v Itálii, 
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v Miláně, tam je krásně, a potřebuju někoho, 
kdo sestaví tým a postaví prodejnu, co ty na 
to?“ Musel jsem si o tom promluvit jednak 
s týmem v Thajsku, a taky se svou manželkou 
Valerií. Nakonec jsem kývnul a dostal jsem na 
starost Itálii, což bylo unikátní tím, že člověk 
většinou musel být nejprve regionálním ma-
nažerem, aby se mohl stát manažerem země, 
a já vlastně odmítl regionálního manažera 
a přeskočil rovnou na ředitele země. Jeli jsme 
se s Michelem podívat na ten slavný pozemek 
a já jsem z něj nebyl zrovna nadšený. Říkám 
mu, jsme přece v Miláně, hlavním městě se-
verní Itálie, a ty mi tady ukazuješ pozemek na 
periferii, nijak extra velký a vůbec… Koupil 
to tenkrát za 10 milionů franků, což by dnes 
bylo asi 1,5 milionu eur, to byly před 30 lety 
ohromné peníze. „No dobrá,“ obrátil se na mě 
nakonec, „není problém, když se ti nelíbí, tak 
to změníme, tak ho prodej.“ A s tím odešel, 
protože tam byl jen na otočku. Zůstal jsem 
stát uprostřed toho pozemku, nic jsem neměl, 
italsky jsem vůbec neuměl. Jediné, co jsem 
měl, byla moje nominace. Nezbývalo, než se 
pustit do práce.

No tedy, to v tebe musel Michel Leclercq 
mít opravdu velikou důvěru!
Tomu se říká subsidiarita, rozhodování a od-
povědnost na nejnižší úrovni. Důvěřoval mi 
a to je přesně to, o čem subsidiarita je. Když 
jsem dal najevo, že se mi ten pozemek nelíbí, 
tak mi prostě jen řekl, ať ho prodám. A to se 
mi povedlo, našel jsem další pozemek, který 
jsem prezentoval ještě i před ředitelem italské-
ho Auchanu, který pro nás byl velmi důležitý 
– byl to náš hlavní investor a především nám 
jako známý řetězec pomáhal s umístěním 
prodejen. V té době měl Auchan v Itálii jen 
jeden hypermarket a moc se nedařilo dostat 
ho na italský trh. Počítali tedy s tím, že na-
jdeme místo i pro něj. Jenomže to nešlo, ten 
pozemek byl jen pro jednu prodejnu. Ředitel 
italského Auchanu byl překvapený: „Ale tady 
pro nás není místo!?“ Tohle tenkrát tak trochu 
změnilo historii Decathlonu. Už jsme nebyli 
tolik závislí na Auchanu. Otevřel jsem první 
samostatnou prodejnu v Itálii. Nebyl jsem 
na to už sám, přizval jsem si kolegy, které 
jsem nabral ještě ve Francii. Společně jsme 
nastartovali italský projekt. Po několika letech 
v Itálii jsem dostal nabídku na rozvoj Číny. 
Znovu jsem to samozřejmě konzultoval se 
ženou, která byla zrovna v Šanghaji. Matthieu 
Leclercq, syn Michela, tam otevřel menší 
prodejnu a velmi stál o to, abych se ujal Číny 
a rozvíjel distribuci. Výzvu jsem přijal, ale 
chtěl jsem být místo Šanghaje v Hongkongu, 
protože moje strategie nebyla otevírat malé 
obchody, ale velké prodejny, 3 000–5 000 m². 
To byla cesta, jak nabídnout hodně zboží, spí-
še než ve velkém množství malých prodejen. 
Podařilo se přesvědčit investory a v Číně jsem 
nakonec zůstal 8 let.

Michel Leclercq mezitím předal žezlo svému 
synu Olivierovi a ten si vzal do hlavy, že 
pokud chce dobýt 30 % trhu, potřebuje trochu 
jiný koncept. Nicméně brzy jsme si uvědomi-
li, že koncept Decathlonu je velmi silný a že 
spíše než abychom se snažili dosáhnout 30 % 
trhu jen v některých zemích, budeme cílit na 
15 %, ale v celém světě. A v tento moment 
se ke mně dostala nabídka jít pracovat do 
České republiky. Já jsem ani nevěděl, kde to 
je. Když jsem přijel, tak první, co mě napadlo, 
bylo, že tu není moře. (směje se) Tehdejší 
ředitel Bastien Grandgeorge byl v ČR přes 
2 roky a odváděl dobrou práci, ale nestačilo 
to. Mnoho věcí nefungovalo ideálně, i když tu 
byl velký potenciál. Přišlo mi to jako zajímavý 
projekt. 

Možná znáš ten příběh, jak jsem nejprve 
objel všechny tehdejší prodejny. Dorazil jsem 
do Plzně, kde byl nově jmenovaný ředitel. 
Prodejna na mě působila trochu temně. Kvůli 
mně („bacha, jede šéf “) pořádně rozsvítili 
světla, protože za normálních okolností šetřili 
na elektřině. Výrobky byly ušmudlané, až 
špinavé, a tak jsem týmu vysvětlil, že jako 
zákazník bych okamžitě požadoval slevu. Bylo 
potřeba pořádně rozsvítit, prodejnu i výrobky 
dokonale vycídit a usmívat se na zákazníky. 
To je vítězná taktika. V té době neexistovala 
centrála, ale jen malá kancelář, vlastně byt, 

na Smíchově, kde se každý pátek na poradě 
prezentovaly výsledky. Vždy se tleskalo tomu, 
kdo měl za poslední týden nejlepší výsledky. 
A kdo myslíš, že to tehdy byl? Nový ředitel 
z Plzně. (směje se) V tu chvíli jsem si řekl, 
že opravdu můžeme udělat víc. Víc pro naše 
zákazníky, což pomůže i našim výsledkům. 
Trochu se mě báli, mysleli si, že tady zničím 
vše, co mezitím vytvořili, ale tyhle obavy se 
nenaplnily: Česká republika už několik let 
vykazuje skvělé výsledky. Je to jedna z vů-
bec nejvýkonnějších Decathlon zemí, a to 
nejen co se týče ekonomických výsledků, ale 
například i v Teammate barometru, který nám 
ukazuje spokojenost zaměstnanců. 

Nyní už ale nejsem v České republice, jsem 
opět v Hongkongu, kam mě přizval můj kouč 
Marc Zielinski. Místo mě teď Českou repub-
liku společně vedou finanční ředitel Massimo 
Trabattoni a obchodní ředitel Josef Kalous. 
Fungují spolu na principu tzv. co-leadingu, 
což je koncept, díky kterému dva lidé pracují 
na stejném projektu, pomáhají si, vzájemně 
se rozvíjejí. Ve spolupráci je prostě smysl. 
Zároveň nedestabilizují zemi a můj přechod 
byl tak snazší. Tolik letem světem o mé cestě 
Decathlonem. 
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Jak bys nám vysvětlil, co přesně dělá
country leader?
Je to takový dirigent orchestru. Musí přede-
vším dobře znát svoje hřiště a definovat spolu 
se svými spolupracovníky správné strategie 
tak, aby z nich profitovali všichni spoluhráči. 
Často říkám, že kapitán musí dovést družstvo 
k vítězství. Není to jejich kamarád, musí mít 
taky nějaké požadavky, například na výkon, 
na výsledky. A když mluvím o výsledcích, 
nemám na mysli jen ty ekonomické, ale i ty 
lidské. A dnes už také ty environmentální. 
Abychom však mohli dosahovat ambiciózních 
cílů v ekologii, je potřeba mít prostředky, a to 
je velmi důležité. Tedy prostředky ekonomické 
a lidské. Nemůžeš požadovat po akcionářích, 
aby investovali do něčeho, co se jim nevrátí. 
To by byla filantropie. Pokud tedy chceš vést 
úspěšný ekologický projekt, je potřeba na něj 
mít prostředky. Věci musejí mít nějaký řád. 
A o tom je country leader. Má dobře analy-
zovanou situaci, umí se obklopit správnými 
lidmi. Není to někdo, kdo všechno umí a zná. 
Umí však najít takový profil, který dovede, co 
potřebuje. Moje role je pak ho jen navigovat, 
pomoci najít mu směr a taky myslet na to, 
kam se může dál rozvíjet a posouvat.

Jak hodnotíš Česko a Čechy? 
Česko mám opravdu moc rád, i Čechy. 
Možná, že se ještě po Číně do Česka vrátím. 
Pro Čechy jsou totiž přirozené hodnoty, které 
sdílíme i v Decathlonu. Mají rádi jedno-
duchost, milují svou zemi, pečují o životní 
prostředí, hodně sportují. Prý mají čeští muži 
sklon k machismu, ale já jsem se s tím příliš 
nesetkal. Spíš bych řekl, že jsou to osobnosti, 
a i mezi ženami v našem týmu byly velmi silné 
osobnosti. Myslím, že české ženy jsou vidět, 
ujímají se žezla.

Jak vůbec tolik zemí, kterými jsi prošel, 
zvládá tvoje rodina?
Zvládáme to především díky mé manželce 
Valerii, která mě vždy následovala a vždy 
stála při mně. Není to automatické, protože 

ne každý má kapacitu se adaptovat. Vždycky 
jsem své rodině a ostatně i svým spolupracov-
níkům říkal, že když se přestěhujete do nové 
země, je třeba v první řadě hledat podobnosti, 
a ne odlišnosti. Když hledáš podobnosti, vždy 
ti to pomůže se dobře integrovat. Samozřejmě 
to ne vždy bylo jednoduché, to je jasné. Když 
jsem se poprvé vrátil z Číny, bylo to částečně 
i proto, že nám to s manželkou úplně nefun-
govalo, a dokonce jsme se rozvedli. Když se na 
to dívám zpětně, tak tohle je to, co je mi líto, 
protože rozvod změní každou rodinu a je to 
dost těžké. Ale my jsme dost atypická rodina. 
S Valerii jsme se pak totiž znovu vzali. Trávili 
jsme společně s dětmi prázdniny, i když jsme 
byli rozvedení a každý si žil vlastní život, 
a našli jsme si k sobě zase cestu. Dokonce teď 
bydlíme v Honkongu ve stejném bytě jako 
před 20 lety. Naše děti jsou velmi internacio-
nální, chodily vždy do anglických škol, a syn 
Jules, který pracuje v českém Decathlonu 
v Letňanech, dokonce možná mluví anglicky 
lépe než francouzsky. 

A co tvůj oblíbený sport?
Jako dítě jsem začínal s jezdectvím. Bylo mi 
asi 6. Neměli jsme moc peněz a jezdectví bylo 
drahý sport. Maminka mi koupila 10 jízd a já 
si ty lístečky chránil jako oko v hlavě, byly pro 
mě nesmírně cenné. Vždycky jsem byl malý 
a tím, že jsme neměli moc peněz, měl jsem na 
koně jen obyčejné kalhoty. Abych to trochu 
vylepšil, nacpal jsem si kapsy novinami, aby 
to vypadalo, že mám jezdecké kalhoty, které 
byly na stehnech obyčejně širší. To je taky to, 
co je skvělé na Decathlonu – to, jak demokra-
tizuje sport. 

Ve čtrnácti jsem pak „přičichnul“ k motorkám 
a rázem jsem měl nového koníčka. (směje se) 
Mimo to mám taky rád windsurfing. Dnes už 
spíš jezdím na kole a trochu běhám, zkrátka 
to, co mi dovolí můj věk a taky různá zranění, 
kterých jsem za život pár měl. Lásku ke sportu 
jsem předal i svým dětem. 

Kde vidíš Decathlon za 10 let?
Pokud si uchováme naše silné hodnoty, subsi-
diaritu, tedy rozhodnutí co nejblíže zákazní-
kovi, a důvěru v sebe sama, tak vidím velkou 

budoucnost. Musíme být nadále flexibilní, 
být tam, kde jsou zákazníci: v kamenných 
prodejnách, kterým pořád dost věřím, ale 
i online. A pak taky říkám, že musíme „stay in 
the driver’s seat“, to znamená zůstat u řízení, 
nepředat volant nikomu, kdo nerozumí naší 
společnosti, nemá základy, nezná hodnoty, 
smysl, poslání. Zároveň však musíme být 
otevření, porovnávat se s ostatnimi, vybírat si, 
co je pro nás dobré, a co ne.

Stejně je to úžasné, že jsi v Decathlonu 
zůstal tak dlouho…
Ano, párkrát bylo sice namále, ale nikdy jsem 
neodešel doopravdy, protože souzním s hod-
notami Decathlonu. Dostal jsem například 
nabídku do firmy, která vyráběla motorky. To 
jsem hodně zvažoval, ale pak jsem si uvědo-
mil, že bych nemohl svému nejlepšímu příteli 
doporučit, aby svoje dítě posadil na motorku, 
je to moc nebezpečné. Nešlo mi to prostě 
dohromady. 

Když jsem ve 26 letech nastoupil do Decathlo-
nu, byl jsem nadšený. Líbilo se mi tady, ale 
chtěl jsem si vybudovat vlastní firmu. To se 
mi ale nakonec podařilo právě v Decathlonu. 
Vždy jsem dostal důvěru, svobodu, a přede-
vším odpovědnost k tomu vést svůj projekt, 
takže jsem se vlastně cítil jako šéf své vlastní 
firmy. Když si najdeš to své, tak v tom pokra-
čuješ. V Decathlonu lidé zůstávají dlouho, 
protože se tady mohou realizovat. A když jsou 
lidé ve firmě šťastní, jde to znát i na výsled-
cích. 

Často za mnou někdo chodí, že mám tolik 
zkušeností, tak rád odpovídám, že pokud 
za sebou nemáš úspěchy a vítězství, říká se 
tomu služební stáří, a ne zkušenosti. Proto je 
potřeba přijímat stále nové výzvy a vždy se 
snažit vyhrát. 

Děkuji mnohokrát za rozhovor a přeji 
ještě spoustu dalších skvělých projektů 
v Decathlonu, ať už to bude kdekoliv na 
světě. 

Autor článku: Petra Baštanová
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Fleecová mikina, lidově fleecovka, je součástí výbavy snad každého turisty. Obrovskou popularitu 
si získala díky své hmotnosti, prodyšnosti, ale hlavně zásluhou skvělé hřejivosti. Kdykoliv se na túře 
ochladí, fleecovka spolehlivě zahřeje. Nicméně, každá mince má dvě strany – a tato je, že výroba se 
neobejde bez polyesteru. V Decathlonu jsme se rozhodli s tímto vážným problémem jinak skvělého 
produktu něco udělat!

Proč je zrovna fleece tak populární?
Desítky let byla základním materiálem 
turistického vybavení vlna. Sice svého nositele 
dostatečně zahřála, ale měla vždy své jasné 
zápory – svědila, v přírodě velmi těžko schla, 
špatně větrala, a v neposlední řadě se jedná 
o poměrně těžký materiál. V roce 1979 
přišlo pro milovníky přírody vysvobození. 
Byl vynalezen fleecový materiál. Prakticky 
okamžitě začalo fleecové oblečení nahrazovat 
to vlněné. Na rozdíl od vlny je fleece lehký, 
dobře větrá, rychle schne a zároveň hřeje. 
Decathlon představil svoji první fleecovku 
v roce 1987 a od té doby jsme jich vyrobili 
miliony pro všechny sportovce po celém světě. 
Dokonalý materiál? Ne tak docela.

Stinná stránka
V 80. a 90. letech minulého století dochází 
k obrovskému boomu objevování přírody – 
od nenáročné turistiky až po komercionalizaci 
dobývání nejvyšších vrcholků světa. 
S raketovým růstem popularity turistiky 
jdou ruku v ruce prodeje turistického 
vybavení, fleecovek nevyjímaje. A právě 
zde začala vyplouvat na povrch cena za 
tento materiál – obrovská spotřeba plastů. 
Fleece je materiál vyráběný z polyesteru, 
přesněji polyethylentereftalátu, termoplastu, 

který každý zná pod zkratkou PET. Naše 
planeta a PET, materiál spojený s plastovým 
znečištěním, nejsou nejlepší přátelé. Životní 
prostředí nám není lhostejné, je to hřiště 
pro všechny naše sporty. Bez zdravé přírody 
nebude kde sport provozovat. Proto jsme 
se v roce 2010 rozhodli kompletně změnit 
způsob, jakým vyrábíme naše fleecovky. Byl 
to impuls, který ovlivnil naše přemýšlení 
nad výrobou napříč všemi našimi značkami 
a sporty.

Recyklovaná fleecovka na scénu!
„Decathlon vyslyšel vědeckou obec, která 
vydává IPCC zprávy a zavázal se přispět 
uhlíkovou neutralitou do roku 2030,“ říká 
Emmanuel Cibla, Decathlon lídr v oblasti 
klimatických strategií. Důvodem, proč 
fleecovka byla vůbec prvním produktem, 
který spadá do kategorie eco-design, je jejich 
masivní rozšíření. „Pokud chceme skutečně 
něco dělat s naším dopadem na životní 
prostředí, musíme začít u nejprodávanějšího 
modelu,“ vysvětluje toto rozhodnutí 
Emmanuelle Francois, produktová manažerka 
první eco-design fleecovky od Quechua. 
„Takže i když snížíte dopad jedné fleecovky 
o pár procent, v celkovém počtu prodaných 
kusů to má obrovský vliv,“ doplňuje Francois 
Mazoyer z Quechua. A tak v roce 2010 vznikla 
první eco-design fleecovka, 
Quechua Forclaz 50.

Recyklované

fleecovky Quechua

jsou s námi již více než 10 let
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Z čeho se recyklované fleecovky vyrábí?
Stále se jedná o plast, to je podstata fleecu. 
Můžeme však změnit, odkud surový materiál 
pochází. Rozhodli jsme se zrecyklovat 
plastové lahve a vytvořit z nich nitě, ze kterých 
poté šijeme finální materiál.
Celý proces začíná na skládce, kde se 
shromažďují PET lahve nalezené v odpadcích. 
Poté se vyčistí a rozdrtí na malá zrna. Po 
roztavení zrn vzniká recyklované vlákno se 
stejnými vlastnostmi jako nerecyklovaná 
varianta, to znamená prodyšnost, nízká 
hmotnost a rychlé schnutí. Důležitým 
faktorem pro nás je, že všechny lahve 
pocházejí vždy ze stejné lokality, kde se 
fleecovka vyrábí. To znamená, že v zájmu 
ekologie nepřevážíme PET lahve z České 
republiky do Číny, ale vždy využijeme lahve 
z místních skládek. Průměrně se na výrobu 
jedné mikiny spotřebuje 9 až 10 PET lahví. 
V roce 2020 jsme v součtu zrecyklovali 
celkem 132 milionů PET lahví na výrobu 
Quechua fleecovek a jejich materiálu.

Recyklovanými PET lahvemi to nekončí
Zpočátku bylo náročné přesvědčit zákazníky, 
že recyklovaný materiál má stejné vlastnosti 
jako nerecyklovaná varianta. Dnes už tento 
fakt bereme jako samozřejmost. Nalezením 
jiného výrobního materiálu ovšem eko-
evoluce fleecovek nekončí. Stále hledáme, jak 
proces výroby ještě více optimalizovat, aby byl 
šetrnější k přírodě. Od roku 2020 používáme 
novou techniku barvení, která výrazně 
redukuje dopad na životní prostředí. Nazývá 
se Dope Dye a zjednodušeně řečeno: povrch 
látky se nebarví máčením v barvě, místo toho 
se barví samotná vlákna. Díky tomu výrobek 
nikdy neztratí barvu. Z pohledu ekologie je 
však důležité, že barvení látky představuje 
zhruba 50 % celkové ekologické stopy 
daného produktu, proto je důležité postupně 
vylepšovat i tento krok. Díky technice Dope 
Dye jsme snížili produkci CO2 o 15 %. 
V celkové produkci to dělá miliony tun CO2 
ročně. Ještě jedna zajímavost: nejšetrnější 
fleecovkou v naší nabídce je bílá – zde proces 
barvení odpadá kompletně.

Jaké jsou naše další plány?
Každý, kdo si v Decathlonu někdy nějaké 
sportovní vybavení koupil, zjistil, že se 
u našich produktů snažíme co nejvíce 
zredukovat obaly. Přesně tam míří další 
snížení ekologické stopy fleecových mikin. 
Dnes je v regále najdete zabalené do plastové 
pásky, která je nerecyklovatelná. Pracujeme 
však na změně! Již brzy by ji měla nahradit 
páska z celulózy, která může být až sedmkrát 
zrecyklována. Ještě než se mikiny do regálu 
dostanou, musíme je nějakým způsobem 
dostat na prodejnu. I zde myslíme na detaily – 
balení fleecovek svazujeme látkou, která 
vznikla při šití jako odpad. Každý kousek 
materiálu má tak svoje využití.
Podíl recyklovaných fleecovek v naší 
nabídce je k dnešku 90 % s tím, že do roku 
2026 by všechny produkty Decathlonu 
měly být vyráběny ekologickým přístupem, 
z udržitelných materiálů, se snížením spotřeby 
vody. U fleecovek máme ještě ambicióznější 
plány. Věříme, že již v roce 2023 bude 
100 % našich fleecovek Quechua vyráběno 
z recyklovaného polyesteru.

Způsob výroby

Technika Dope Dye, což je technika barvení odolného polyesteru, při které se ušetří až 70 % vody
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INOVACE A DECATHLON

REVEAL INNOVATION 2021

Inovace jsou v Decathlonu základem každého výrobku už od jeho návrhu. Neustále se snažíme hledat nová řešení 
pro všechny sportovce. Jsou součástí naší filozofie a i díky nim můžeme zpřístupňovat sport. Naše týmy vyvíjejí 
nové materiály a technologie. V neposlední řadě klademe také důraz na životní prostředí a tedy takové postupy, 
které ho budou co nejméně zatěžovat.

V  říjnu 2021 jsme oslavili inovace na události nazvané „Reveal Innovation“, kde se během online přenosu 
prezentovaly naše nejlepší inovace. Některé z  nich jsou již v  prodejnách a  zlepšují sportování uživatelům- 
-sportovcům! 
 
Přenos se vysílal po celém světě a naši spoluhráči měli možnost hlasovat pro nejlepší inovaci v následujících 
kategoriích: 

850 300 651
PRODUKTOVÝCH 

INŽENÝRŮ
VÝVOJOVÁ LABORATOŘ 

S TESTOVACÍM CENTREM 
(SPOTS LAB) 

NÁVRHÁŘŮ PATENTŮ 
PODANÝCH V ROCE 

2019

Jak vyplývá z názvu, tato 
kategorie se soustředí na 
design, tedy estetickou 

stránku, která však stále 
musí podtrhovat funkci 

výrobku. Najít rovnováhu 
mezi vzhledem a praktičností 
může být někdy pěkný oříšek, 

naše týmy však přicházejí 
neustále s novými nápady! 
V Reveal Innovation 2021 

v této kategorii byly oceněny 
dva výrobky.

Tato kategorie vyzdvihuje 
nejodvážnější technologické 

vychytávky, ať už jde 
o materiál, specifické 

komponenty, nebo inovativní 
systém výroby. 

Cílem Decathlonu je do 
roku 2026 dosáhnout 100 % 
ekologických výrobků, a to 
především prostřednictvím 

materiálů a výrobních postupů, 
které mají co nejnižší dopad na 
životní prostředí. Udržitelnost 

je pro nás v Decathlonu 
velmi důležitá a pomocí této 
kategorie se snažíme také 

prodloužit životnost výrobku, 
aby co nejdéle sloužil, a přivést 
sportovce k odpovědnějšímu 

životnímu stylu.

V této kategorii se naši 
návrháři soustředí na to, 
aby rozšířili obzory všech 

sportovců a přinesli do 
jejich praxe něco nového. 

Modernizují sportovní 
návyky a způsob, jakým se 
dá provádět oblíbený sport. 

Nabouráváme stereotyp 
a vyvíjíme produkty, díky 

kterým je sportování 
jednodušší a sportovcí si z něj 

odnesou ještě lepší zážitky.

INOVATIVNÍ DESIGN TECHNICKÁ INOVACE EKOLOGICKÁ INOVACE VYUŽITÍ INOVACE
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INOVACE A DECATHLON

A KTERÉ INOVACE V ROCE 2021 ZVÍTĚZILY?

REVEAL INNOVATION 2021

Tyto nezničitelné kopačky jsme vyvinuli díky jedinečnému a patentovanému 
designu. Pomohl nám vyřešit hlavní problém fotbalových kopaček, a sice, 
že se svršek často odlepuje od podešve. Laserem řezané výztuhy ve tvaru 
A a vnitřní vzorek zajišťují lepší kontrolu míče a vyšší stabilitu na mokrém 

povrchu. Při jejich výrobě jsme snížili produkci CO2 o 40 %, a navíc jsou kopačky 
stoprocentně recyklovatelné! Na přední stranu kopaček je 10 let záruka.

Značka Quechua má za sebou na poli inovací velké úspěchy. Snad každý už 
dnes zná jejich dvousekundový stan. Nyní přicházejí se snadno rozložitelným 

autostanem, který se přizpůsobí střeše většiny dodávek. Stan je navíc vybaven 
technologií Fresh & Black a má integrovanou matraci. Co si od této inovace 

Quechua slibuje? Absolutní svobodu a spoustu nových dobrodružství. 

Začínáte s windsurfingem? Přinášíme vám revoluční řešení, díky kterému 
si windsurfing zamiluje opravdu každý! Plachta i prkno jsou stoprocentně 
nafukovací a lze je složit do velkého batohu. Jedná se o nejkompaktnější 

produkt na trhu. Inovace spočívá také v celkové symetrické technologii, jež 
umožňuje velmi snadné a intuitivní osvojení si windsurfingu. Tak vzhůru do vln! 

Paddleboard běžně zabere dost místa, ať už ho vozíte na střeše, nebo 
v kufru auta. Inovace od značky ITIWIT je ultra kompaktní a snadno 
přenosná v jakémkoliv dopravním prostředku – klidně i pěšky na zádech! 
Devítikilový paddleboard zajišťuje optimální kvalitu skluzu díky špičatému, 
všestrannému tvaru, vhodnému na vyjížďky i do menších vln. Vyznačuje se 
pevnou a odolnou konstrukcí z Dropstitch a PVC. 

KOMPRESNÍ KOPAČKY

PADDLEBOARD

AUTOSTAN

„NÁKLADNÍ“ KOLO

WINDSURF 100

Navrhli amatéři, používají profesionálové

Hlava ve hvězdách

Svoboda na vlnách

Nejskladnější paddleboard, jaký si dokážete představit

Toto nákladní elektrokolo jsme vyvíjeli více než 3 roky. Jeho prostorný nosič 
usnadňuje pohyb a život ve městě. Kolo je velmi stabilní a díky elektrickému 
asistentovi se bude snadno rozjíždět, i když jej naložíte. Speciální konstrukce 
rámu dodává kolu tuhost i při vysokém nákladu. Navíc je kompatibilní s mnoha 
doplňky. Pro obyvatele města doslova nutnost. 

Převezte si celý život na kole

Více se dozvíte na webu věnovaném inovacím
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Check-circle JSI TÝMOVÝ HRÁČ 

Check-circle  BAVILO BY TĚ RADIT 
NAŠIM ZÁKAZNÍKŮM

Check-circle  RÁD/A BYS PRÁCI,  
VE KTERÉ MŮŽEŠ DÁL RŮST

 JAKO SPORTOVNÍ

PORADCE

 NASPORTUJ 

 SVOU BUDOUCNOST

delejcotebavi.decathlon.czSearch


